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Záznam z 25. jednání 

Rady vlády pro koordinaci boje s korupcí 
konaného dne 14. listopadu 2022 

  

 
Přítomní členové: 

• JUDr. MgA. Michal Šalomoun, Ph.D. – předseda Rady vlády pro koordinaci boje s korupcí 
(dále jen „Rada“), ministr pro legislativu a předseda Legislativní rady vlády, Úřad vlády ČR 

• Mgr. Michal Frankl – Komora daňových poradců 

• doc. JUDr. Jan Kudrna, Ph.D. – Právnická fakulta Univerzity Karlovy  

• JUDr. Marie Sciskalová, Ph.D. – Slezská univerzita v Opavě 

• JUDr. Igor Stříž – nejvyšší státní zástupce, Nejvyšší státní zastupitelství 

• PhDr. Karel Škácha – Nadační fond proti korupci 
 
Omluvení členové s náhradníkem:  

• PhDr. Ivan Bartoš, Ph.D. – místopředseda vlády pro digitalizaci, ministr pro místní rozvoj, 

místopředseda Rady  

→ náhradnice Mgr. Leona Gergelová Šteigrová, Ph.D., náměstkyně pro řízení Sekce bydlení 

výstavby a veřejného investování  

• JUDr. Pavel Blažek, Ph.D. – ministr spravedlnosti, místopředseda Rady 

→ náhradník JUDr. Jiří Kapras, ředitel Odboru střetu zájmů a boje proti korupci  

• brig. gen. JUDr. Bc. Radim Dragoun, Ph.D. – ředitel, Generální inspekce bezpečnostních sborů   

→ náhradník plk. Mgr. Josef Ježek, vedoucí Oddělení vnějších vztahů a legislativy 

• Mgr. Pavel Franc – ředitel, Frank Bold 

→ náhradník Mgr. Josef Karlický, vedoucí Rekonstrukce státu 

• MUDr. Martin Kuba – předseda, Asociace krajů České republiky 

→ náhradník Mgr. Ivo Dočekal, právník Kanceláře Asociace krajů České republiky 

• Mgr. Petr Leyer – Transparency International Česká republika 

→ náhradník Mgr. Ondřej Kopečný, Ph.D., ředitel Transparency International Česká republika  

• Mgr. František Lukl, MPA – předseda, Svaz měst a obcí České republiky  

→ náhradnice Mgr. Ivona Mottlová, ředitelka Legislativní a právní sekce 

• plk. JUDr. Jiří Mazánek – ředitel, Národní centrála proti organizovanému zločinu 

→ náhradnice plk. Mgr. Adéla Kožušníková, ředitelka Sekce závažné hospodářské trestné 

činnosti a korupce útvaru 

• Mgr. Bc. Vít Rakušan – 1. místopředseda vlády a ministr vnitra, místopředseda Rady 

→ náhradník JUDr. Michal Barbořík, ředitel Oboru prevence a kriminality 

• Ing. Zbyněk Stanjura – ministr financí, místopředseda Rady 

→ náhradník Ing. Jiří Fojtík, náměstek pro řízení sekce Finanční řízení a audit  

• prof. MUDr. Vlastimil Válek, CSc., MBA, EBIR – ministr zdravotnictví, místopředseda Rady 

→ náhradnice Mgr. Mária Jurečko, MBA, vedoucí Oddělení interního auditu 

• Mgr. Marek Zelenka, LL. M. – Oživení 

→ náhradnice Mgr. Šárka Zvěřina Trunkátová, předsedkyně, Oživení 
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Omluvení členové bez náhradníka:  

• Ing. Vladimír Dlouhý, CSc. – prezident, Hospodářská komora České republiky 

• prof. PhDr. Petr Fiala, Ph.D., LL.M. – předseda vlády, místopředseda Rady 
 

Hosté: 

• Mgr. Bc. Dalibor Fadrný – Ministerstvo spravedlnosti, tajemník Rady 

• Mgr. Roman Huječek – Ministerstvo pro místní rozvoj 

• Mgr. Janusz Konieczny – Ministerstvo pro místní rozvoj 

• Ing. Iveta Korbelová – Ministerstvo spravedlnosti  

• Ing. František Kučera – Ministerstvo spravedlnosti 

• Mgr. et Mgr. Jakub Michálek, Ph.D. – poslanec 

• Ing. Hana Naiclerová, MBA – poslankyně 

• Mgr. Jan Nevyjel – Úřad vlády České republiky 

• Mgr. Martin Štancl – Úřad vlády České republiky 

• Mgr. Johana Trešlová – Ministerstvo spravedlnosti 

• Ing. Petr Uhlíř, DiS. – Ministerstvo pro místní rozvoj 
 
 

Jednání zahájil v 14.07 hod. Michal Šalomoun, který přivítal přítomné členy Rady a jejich pověřené 
zástupce. Představil se a uvedl, že byl zvolen předsedou Rady. 

Dalibor Fadrný konstatoval, že je přítomno 13 členů či pověřených zástupců z celkem 20 členů 
a Rada je tak usnášeníschopná. 

Michal Šalomoun navrhl schválení předloženého programu, který byl členům Rady distribuován 
dne 7. listopadu 2022 a který byl jednomyslně schválen v tomto znění: 
 
1. Úvodní slovo 
2. Představení změn ve statutu a jednacím řádu Rady vlády pro koordinaci boje s korupcí 
3. Návrh zákona o ochraně oznamovatelů a návrh zákona, kterým se mění některé zákony 

v souvislosti s přijetím zákona o ochraně oznamovatelů 
4. Návrh zákona o veřejných dražbách a návrh zákona, kterým se mění některé zákony 

v souvislosti s přijetím zákona o veřejných dražbách 
5. Akční plán České republiky Partnerství pro otevřené vládnutí na období let 2023-2024 (dále 

jen „akční plán“) 
6. Vládní koncepce boje proti korupci na léta 2023 až 2026 (dále jen „koncepce“) 
7. Plán legislativních prací vlády na rok 2023 
8. Výroční zpráva o činnosti Rady vlády pro koordinaci boje s korupcí v roce 2021 
9. Různé 
 

Průběh jednání: 

1. Úvodní slovo 

Po schválení programu seznámil přítomné s výsledky projednávání stanovisek Rady, která byla 
od posledního prezenčního jednání Rady projednána formou per rollam (podrobné informace jsou 
uvedeny v příloze tohoto zápisu): 

 

- návrh věcného záměru zákona o státním podniku správy dálnic a silnic – Rada přijala 
souhlasné stanovisko 

- Zhodnocení plnění opatření uvedených v Akčním plánu boje proti korupci na roky 2021 
a 2022 – Rada přijala souhlasné stanovisko 
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- návrh zákona, kterým se mění zákon č.13/1997 Sb., o pozemních komunikacích, ve znění 
pozdějších předpisů, a další související zákony – Rada přijala souhlasné stanovisko 

- návrh zákona, kterým se mění zákon č. 283/2021 Sb., stavební zákon, a některé další 
související zákony – Rada přijala souhlasné stanovisko 

Ve 14.15 hod. přišli Michal Barbořík, Michal Frankl, Josef Ježek, Igor Stříž.  
 

 
2. Představení změn ve statutu a jednacím řádu Rady vlády pro koordinaci boje s korupcí 

Michal Šalomoun na úvod uvedl změnu týkající se osoby předsedy, kterým je nyní on sám jako 
ministr pro legislativu. 

Dalibor Fadrný představil následující změny statutu: 

• Rada má nově 20 stálých členů, z nichž 7 je voleno; 

• místopředsedou Rady je předseda vlády; 

• předseda nemůže být zastoupen a vykonává funkci osobně; 

• změna tajemníka Rady je možná pouze se souhlasem ministra spravedlnosti. 

 Mezi změny jednacího řádu patří: 

• přílohou je nově seznam účastníků; 

• uvedení odlišného stanoviska člena Rady vlády jako součásti záznamu; 

• prezenční listina bude archivována pouze v rámci Oddělení boje proti korupci; 

• desetidenní lhůta pro rozeslání návrhu záznamu z jednání Rady vlády k připomínkám 
a dvacetidenní lhůta pro zveřejnění finální verze záznamu z jednání Rady vlády. 

Karel Škácha vyjádřil nesouhlas s přípravou a koncepcí jednání Rady, prostorem pro pracovní 
skupiny a jejich dialog. Požádal Michala Šalomouna o přednesení jeho představy o dalším 
fungován Rady vlády. 

Michal Šalomoun odvětil, že představu sdělí na dalším zasedání. 

 

3. Návrh zákona o ochraně oznamovatelů a návrh zákona, kterým se mění některé zákony 
v souvislosti s přijetím zákona o ochraně oznamovatelů 

Michal Šalomoun sdělil aktuální situaci vývoje návrhu zákona a zdůraznil potřebu přijmout zákon 
z důvodu možných pokut. 

Jiří Kapras uvedl odchylky mezi předkládanými variantami. První odchylka se týká věcné 
působnosti a druhá přístupu k anonymním oznámením. Zopakoval smysl úpravy, kterým je zavést 
bezpečné a důvěrné oznamovací kanály, které budou sloužit k nápravě oznámeného protiprávního 
stavu či jednání, a hlavně poskytnutí ochrany oznamovateli. Dále uvedl, že návrhy zákona byly 
konzultovány a odsouhlaseny s předsedy všech vládních poslaneckých klubů. 

Josef Karlický ocenil stav vývoje zákona a zároveň zdůraznil nespokojenost se zhoršením obsahu 
oproti původnímu návrhu v zásadních parametrech, jimiž jsou věcná působnost a oblast 
anonymního oznamování. Sdělil, že Frank Bold, Transparency International Česká republika 
a Oživení předkládají doporučení Radě vlády obsahující požadavek rozšíření věcné působnosti, 
přijímání a prošetřování anonymních oznámení a tato doporučení odůvodnil. 

Michal Šalomoun nastínil dvě varianty věcné působnosti, přičemž preferuje variantu zahrnující 
všechny přestupky.   
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Igor Stříž vyjádřil podporu rovněž širšímu pojetí věcné působnosti, přičemž poukázal na praktické 
obtíže spojené s užším pojetím věcné působnosti, kdy může docházet k překvalifikování daného 
protiprávního jednání.   

Michal Šalomoun nechal hlasovat o usneseních 3/I a 3/III. 

 

➢ Usnesení XXV/1 

Rada vlády pro koordinaci boje s korupcí doporučuje vládě rozšířit věcnou působnost návrhu 
zákona o ochraně oznamovatelů o veškeré přestupky.  

Hlasování: 

13 PRO, 2 PROTI, 2 ZDRŽELI SE 

Usnesení bylo schváleno.   

 

➢ Usnesení XXV/2 

Rada vlády pro koordinaci boje s korupcí doporučuje vládě přijmout návrh zákona o ochraně 
oznamovatelů se změnami doporučenými výše. 

Hlasování: 

13 PRO, 0 PROTI, 3 ZDRŽELI SE, 1 NEHLASOVAL 

Usnesení bylo schváleno.  

Michal Šalomoun a Jiří Kapras ještě upozornili na doporučení přijímání anonymních oznámení, 
které Josef Karlický zmiňoval.  

Josef Karlický přednesl znění doporučení vládě k úpravě návrhu zákona týkající se přístupu 
k anonymním oznámením shodně s návrhem Ministerstva spravedlnosti z předchozího volebního 
období. 

Janusz Konieczny vyjádřil podporu usnesení o přijímání anonymních oznámení, z důvodu 
vlastních zkušeností s takovými oznámeními, která se následně prokázala jako závažná. 

Michal Šalomoun doplnil, že tato usnesení by znamenala opětovné upravení znění zákona. 

Karel Škácha vyjádřil podporu doplnění doporučení přijímání anonymních oznámení a sdělil, že 
jsou schopni analyticky podpořit toto doporučení. 

Jiří Kapras zdůraznil, že zákon nebrání přijímání anonymních oznámení a současně nabízí 
ochranu v momentě, kdy je totožnost oznamovatele odhalena. Sdělil, že úprava zákona s takovými 
změnami by nebyla rozsáhlá. 

Josef Karlický sdělil, že anonymní oznámení jsou nejčastější způsob oznámení protiprávních 
jednání. 

Michal  Šalomoun shrnul, že se nyní tedy jedná o to, aby byla i anonymní oznámení všemi 
přijímána. 

Šárka Zvěřina Trunkátová doplnila diskusi, že principem je, aby předmětem řešení bylo oznámení 
nikoliv oznamovatel. Uvedla, že jsou zde technické možnosti podporující přijímání anonymních 
oznámení. Příjem anonymních oznámení snímá tlak příslušných z osob v případech, kdy samy 
nebudou vědět, kdo je oznamovatelem. 

Jiří Kapras zdůraznil otázku, zda je žádoucí, aby stát nařizoval všem kategoriím zaměstnavatelů, 
aby přijímali anonymní oznámení. 
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Michal Šalomoun vznesl dotaz na Josefa Karlického, zda by měli mít všichni povinnost přijímat 
anonymní oznámení. 

Josef Karlický odvětil, že vyhovující formou je přijímat všechna oznámení a nerozlišovat 
mezi anonymními, kdy jsou ochotni dohodnout se na kompromisu rovnocenného režimu například 
u anonymních oznámení trestných činů. 

Jakub Michálek vznesl dotaz na ujasnění, kdo by měl dle normy přijímat anonymní oznámení 
i v souvislosti s vládním nařízením vlády č.145/2015 sb. a jaká ochrana by oznamovateli náležela, 
či zda by si prošetřovatel mohl vybrat možnost anonymní oznámení nepřijímat. 

Jiří Kapras odpověděl, že odchylka v ochraně oznamovatele není a jedná se pouze o možnost 
volby, zda anonymní oznámení přijmout. Dále sdělil, že díky nařízení vlády č.145/2015 Sb. bylo 
odhaleno množství protiprávních jednání, avšak v zájmu sjednocení, by návrh zákona nařízení 
zrušil a nahradil. 

Igor Stříž objasnil, že v případě oznámení trestného činu není rozdíl u podání orgánům činným 
v trestním řízení a jeho ochrany, jelikož takové podání se posuzuje podle obsahu nikoliv zda se 
jedná o anonym.  

Jiří Kapras vyslovil souhlas s výrokem Igora Stříže a doplnil, že v případě návrhu zákona se jedná 
o podávání oznámení prostřednictvím oznamovacích systémů či zveřejnění za splnění podmínek. 

Michal Šalomoun shrnul návrh usnesení a Jakub Michálek doplnil doporučení a formulaci 
zachování povinnosti přijímání anonymních oznámení. 

Jiří Kapras vznesl poznámku ohledně případného doplnění doporučení o korporace vlastněné 
státem a dalšími skupinami veřejných zadavatelů či o orgány veřejné moci, které nejsou 
služebními úřady. 

Ondřej Kopečný uvedl, že je důležité zachování anonymity u všech trestných činů. 

Jiří Kapras sdělil, že to může představovat problém související s případným složitějším 
posuzováním. 

Jakub Michálek shrnul, že povinnost přijímat anonymní oznámení by se neměla vztahovat pouze 
na služební úřady, ale i na veřejné instituce a podniky dle zákona č.106/1999 Sb., o svobodném 
přístupu k informacím. 

Michal Šalomoun s Jiřím Kaprasem upřesnili formulaci doporučení o povinnosti přijímat oznámení 
pro veřejné zadavatele a právnické osoby vlastněné státem. 

Jiří Fojtík vznesl dotaz, zda záleží na procentuálním poměru u právnických osoby vlastněné 
státem. 

Jiří Kapras uvedl, že podíl by měl být dominantní nebo alespoň zakládající postavení skutečného 
majitele za splnění podmínek. 

Jiří Fojtík vyjádřil souhlas s uvedenou formulací a konkretizací cíle.  

Michal Šalomoun shrnul formulaci usnesení a nechal hlasovat o usnesení 3/III. 
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➢ Usnesení XXV/3 

Rada vlády pro koordinaci boje s korupcí doporučuje vládě zachovat a rozšířit povinnost přijímat 
a prošetřovat anonymní oznámení u veřejných zadavatelů a právnických osob dominantně 
vlastněných nebo kontrolovaných státem.  

Hlasování: 

13 PRO, 0 PROTI, 3 ZDRŽELI SE, 1 NEHLASOVAL 

Usnesení bylo schváleno.  

V 15.05 hod. odešel Michal Frankl. 

 

4. Návrh zákona o veřejných dražbách a návrh zákona, kterým se mění některé zákony 
v souvislosti s přijetím zákona o veřejných dražbách 

Leona Gergelová Šteigrová uvedla, že nový zákon navazuje na úpravu, která byla zastaralá, 
složitá a nebyla tak možná pouhá novela. V zákoně se projevuje snaha o jednodušší pravidla, 
hospodárnost, a modernizaci. Zákon se vztahuje i na aukce, které byly doposud mimo režim. 
Dochází k zavedení přestupků za nejzávažnější porušení zákona, a tím ke zvýšení ochrany 
účastníků dražeb.  

Michal Šalomoun podotkl, že Legislativní rada vlády bere tuto verzi za povedenou a považuje 
za podstatné upozornit na institut nucených dražeb a jeho regulaci. 

Petr Uhlíř reagoval, že v praxi s nucenými dražbami nebyl problém a že věřitel by měl mít možnost 
zvolit si cestu. Zmínil, že Rada se návrhem zabývala již v roce 2019 a nebyly k němu žádné 
připomínky. 

Roman Huječek doplnil, že nevyvstala potřeba stanovení odbornosti pro dražebníky provádějící 
nucené dražby. 

Michal Šalomoun vznesl dotaz na počet koncesovaných dražebníků a Petr Uhlíř sdělil, že počet je 
cca 1250 dražebníků pro dobrovolné i nedobrovolné dražby. Pouze pro nedobrovolné jich je okolo 
200. 

Michal Šalomoun nechal hlasovat o usnesení. 

➢ Usnesení XXV/4 

Ve vztahu k předkládanému návrhu zákona o veřejných dražbách a návrhu zákona, kterým se 
mění některé zákony v souvislosti s přijetím zákona o veřejných dražbách setrvává Rada na svém 
stanovisku ze dne 21. listopadu 2019. Důvodem je neúčelnost opětovného projednávání, kdy se 
předkládaný legislativní materiál věcně od dříve projednaného legislativního materiálu podstatně 
neliší. 

Hlasování: 

15 PRO, 0 PROTI, 1 SE ZDRŽEL 

Usnesení bylo schváleno.  

 

5. Akční plán České republiky Partnerství pro otevřené vládnutí na období let 2023-2024  

Michal Šalomoun uvedl akční plán a vyzval k diskusi a podnětům. 

Jiří Kapras sdělil, že koncepce akčního plánu závisí na dohodě mezi ministerstvy a doposud do něj 
nebyly zařazovány úkoly legislativní povahy, jelikož k tomu slouží plán legislativních prací. Závazky 
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mají povahu doplňkových opatření a jsou zde podrobně popisovány. Apeloval na dřívější 
projednání z důvodu lhůty končící v prosinci. 

Jakub Michálek navrhl možnost rozšíření v oblasti dotací a jejich transparentnosti, evidence 
skutečných majitelů a dále principů a doporučení pro veřejné zakázky malého rozsahu. Požádal 
Radu o přerušení projednání, aby byl poskytnut čas na projednávání s resorty o rozšíření. 

Michal Šalomoun doplnil dotaz na gestory v rozšířených oblastech. 

Jiří Kapras zdůraznil ohrožení termínu přijetí akčního plánu a jeho případné reputační dopady. 
Upozornil na možnost doplnění plánu o nové závazky až jeden rok po jeho schválení. 

Jiří Fojtík podpořil tvrzení Jiřího Kaprase o doplnění plánu po schválení z důvodu možných 
obsáhlých debat spojených s rozšířením oblastí. 

Josef Karlický ocenil slova Jakuba Michálka o rozšíření oblastí a sdělil potřebu tyto oblasti 
poznamenat jako cíl. Uvedl, že je možné dodat body, které neziskové organizace v těchto 
oblastech považují za zásadní. 

Jiří Kapras podotkl, že aby byl dodržen termín je nutné mít vládou schválený plán do konce 
listopadu, aby se stihl i překlad textu. Vyjádřil souhlas s doplněním oblastí a uvedl možnost akční 
plán nejprve schválit v současném znění a oblasti následně dopracovat či doplnit. 

Ondřej Kopečný sdělil, že diskuze o oblastech již probíhají a nejedná se tak o nová témata. Bylo 
by tedy vhodné současný akční plán schválit, ale zároveň se zavázat k jeho doplnění po dosažení 
konsenzu. 

Leona Gergelová Šteigrová vyjádřila, že MMR je schopno se z hlediska bodu veřejných zakázek 
rychle a flexibilně domluvit. 

Jakub Michálek navrhl přerušit projednání bodu a nechat prostor pro konkrétní jednání mezi 
resorty. V případě konsensu a zájmu by bylo možné ujednání i s překladem připravit do 14 dnů. 

Michal Šalomoun vznesl návrh na přerušení a v mezičase budou-li, některé body připraveny, 
uskutečnit hlasování per rollam, případně se věci věnovat na dalším zasedání v prosinci. 

Josef Karlický navrhl další možné řešení. a to schválit současné znění s jednoznačným bodem 
týkajícím se veřejných zakázek a připojit informaci, že do příštího konání zasedání by se připravily 
body zbylé. 

Jiří Kapras navrhl schválit záměr závazky doplnit a následně se spojit s aktéry a nabídnout 
součinnost při vypracování konkrétních karet závazků. 

Jiří Fojtík uvedl obavy, zda bude možné do příštího zasedání body projednat. 

Jakub Michálek se dotázal, zda je možné se k věci nevyjadřovat a projednání přerušit i vzhledem 
k nutnému následnému projednání záměrů s ministry a resorty. 

Michal Šalomoun nechal hlasovat o přerušení projednání bodu. 

➢ Usnesení XXV/5 

Rada vlády pro koordinaci boje s korupcí přerušuje projednávání bodu s tím, že se k jeho 
projednání vrátí na svém prosincovém jednání. 

Hlasování: 

13 PRO, 0 PROTI, 3 SE ZDRŽELI  

Usnesení bylo schváleno.  

 

V 16.05 hod. přišel Jan Kudrna.  
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6. Vládní koncepce boje proti korupci na léta 2023 až 2026 

Jiří Kapras sdělil, že dokument bude v nejbližší době rozeslán do mezirezortního připomínkového 
řízení a nyní se nachází v závěrečné fázi interního schvalování. Navrhl, že členům Rady bude 
Vládní koncepce zaslána zároveň s rozesláním do mezirezortního připomínkového řízení 
a následně může být projednávána na dalším zasedání v prosinci. 

Jakub Michálek vyjádřil souhlas a požádal, aby se při přípravě koncepce pracovalo s programovým 
prohlášením vlády a tyto dokumenty tak byly v souladu. 

Jiří Kapras potvrdil, že koncepce reflektuje programové prohlášení vlády spolu s ostatními 
programovými dokumenty. 

Michal Šalomoun shrnul, že tomuto bodu se bude věnovat další zasedání a není potřeba přijímat 
žádné usnesení. 

 

7. Plán legislativních prací vlády na rok 2023 

Dalibor Fadrný sdělil, že aktuálně probíhá příprava plánu legislativních prací vlády na rok 2023, 
Rada vlády však může stále přijmout k návrhu stanovisko či zařadit nové materiály. Tyto návrhy 
byly předem rozeslány v podkladových materiálech: 

• Věcný záměr komplexní novely zákona č. 234/2014 Sb., o státní službě, ve znění 
pozdějších předpisů. 

• Věcný záměr zákona o řízení a kontrole veřejných financí. 

• Věcný záměr zákona o působnosti Správy státních hmotných rezerv. 

• Návrh energetického zákona. 

• Návrh klimatického zákona. 

• Návrh zákona, kterým se mění zákon č. 7/2002 Sb., o řízení ve věcech soudců, státních 
zástupců a soudních exekutorů, ve znění pozdějších předpisů. 

• Návrh zákona, kterým se mění zákon č. 150/2017 Sb., o zahraniční službě a o změně 
některých zákonů (zákon o zahraniční službě), ve znění zákona č. 35/2019 Sb. 

Dalibor Fadrný informoval, že oddělení boje proti korupci hodnotí veškeré návrhy vložené 
do mezirezortního připomínkového řízení z pohledu hodnocení korupčních rizik (Coruption Impact 
Assessment). V případě nalezení možných neidentifikovaných korupčních rizik uplatňuje oddělení 
prostřednictvím Ministerstva spravedlnosti připomínky. Následně požádal členy k zaujetí 
stanoviska k návrhům a případnému doplnění o návrhy nové. 

Michal Šalomoun navrhl přidat k projednání: 

• Návrh zákona, kterým se mění zákon č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění 
pozdějších předpisů, zákon č. 129/2000 Sb., o krajích (krajské zřízení), ve znění pozdějších 
předpisů, a zákon č. 131/2000 Sb., o hlavním městě Praze, ve znění pozdějších předpisů. 

• Návrh zákona, kterým se mění zákon č. 262/2006 Sb., zákoník práce, ve znění pozdějších 
předpisů. 

• Návrh zákona, kterým se mění zákon č. 186/2016 Sb., o hazardních hrách, ve znění 
pozdějších předpisů, a zákon č. 187/2016 Sb., o dani z hazardních her, ve znění 
pozdějších předpisů. 
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• Návrh zákona, kterým se mění zákon č. 496/2012 Sb., o audiovizuálních dílech a podpoře 
kinematografie a o změně některých zákonů (zákon o audiovizi), ve znění pozdějších 
předpisů, a další související zákony. 

• Návrh zákona, kterým se mění zákon č. 150/2002 Sb., soudní řád správní, ve znění 
pozdějších předpisů 

• Návrh zákona, kterým se mění zákon č. 503/2012 Sb., o Státním pozemkovém úřadu 
a o změně některých souvisejících zákonů, ve znění pozdějších předpisů. 

Josef Karlický doplnil dotaz, zda zákon o lobbování a zákon o státním zastupitelství nejsou 
uvedeny, jelikož jsou již v procesu. 

Dalibor Fadrný toto tvrzení potvrdil. 

Josef Karlický zmínil, reformu Úřadu pro ochranu hospodářské soutěže, která se opakovaně 
projednávala v minulém období a která je součástí programového prohlášení. Dále doplnil možné 
přidání legislativy k Aktu o digitálních službách. 

Josef Karlický uvedl, že se jedná o nutnou evropskou implementaci, který bude muset být 
v horizontu 1 až 2 let provedena. 

Jakub Michálek vznesl dotaz, zda se počítá i se zákonem, který upravuje transformaci Ředitelství 
silnic a dálnic na státní podnik a zda se k němu bude Rada vyjadřovat. 

Dalibor Fadrný reagoval na podnět Jakuba Michálka a sdělil, že tato úprava již prošla vládou 
v rámci novely zákona o pozemních komunikacích. Rada k této novele zaujala doporučující 
stanovisko, které bylo per rollam schváleno. Dále reagoval na slova Josefa Karlického a navrhl 
do usnesení vložit pouze návrhy obsažené v plánu legislativních prací a zbylé projednat 
až následně. 

Josef Karlický vyjádřil souhlas a doplnil dotaz, zda je plán legislativních prací finální. 

Michal Šalomoun sdělil, že vláda plán ještě neschválila a je tak otevřen pro doplnění či úpravy. 
Následně zahájil hlasování o usnesení. 

 

➢ Usnesení č. XXV/6 

7/I. Rada vlády pro koordinaci boje s korupcí doporučuje, aby do návrhu Plánu legislativních prací 
vlády na rok 2023 byly k obligatornímu projednání Radou vlády pro koordinaci boje s korupcí 
zařazeny: 

• Věcný záměr komplexní novely zákona č. 234/2014 Sb., o státní službě, ve znění pozdějších 
předpisů. 

• Věcný záměr zákona o řízení a kontrole veřejných financí. 

• Věcný záměr zákona o působnosti Správy státních hmotných rezerv. 

• Návrh energetického zákona. 

• Návrh klimatického zákona. 

• Návrh zákona, kterým se mění zákon č. 7/2002 Sb., o řízení ve věcech soudců, státních 
zástupců a soudních exekutorů, ve znění pozdějších předpisů. 

• Návrh zákona, kterým se mění zákon č. 150/2017 Sb., o zahraniční službě a o změně 
některých zákonů (zákon o zahraniční službě), ve znění zákona č. 35/2019 Sb. 
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• Návrh zákona, kterým se mění zákon č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění 
pozdějších předpisů, zákon č. 129/2000 Sb., o krajích (krajské zřízení), ve znění pozdějších 
předpisů, a zákon č. 131/2000 Sb., o hlavním městě Praze, ve znění pozdějších předpisů. 

• Návrh zákona, kterým se mění zákon č. 262/2006 Sb., zákoník práce, ve znění pozdějších 
předpisů. 

• Návrh zákona, kterým se mění zákon č. 186/2016 Sb., o hazardních hrách, ve znění pozdějších 
předpisů, a zákon č. 187/2016 Sb., o dani z hazardních her, ve znění pozdějších předpisů. 

• Návrh zákona, kterým se mění zákon č. 496/2012 Sb., o audiovizuálních dílech a podpoře 
kinematografie a o změně některých zákonů (zákon o audiovizi), ve znění pozdějších předpisů, 
a další související zákony. 

• Návrh zákona, kterým se mění zákon č. 150/2002 Sb., soudní řád správní, ve znění pozdějších 
předpisů 

• Návrh zákona, kterým se mění zákon č. 503/2012 Sb., o Státním pozemkovém úřadu 
a o změně některých souvisejících zákonů, ve znění pozdějších předpisů. 

Hlasování: 

15 PRO, 0 PROTI, 1 SE ZDRŽEL 

Usnesení bylo schváleno.  

 

8. Výroční zpráva o činnosti Rady vlády pro koordinaci boje s korupcí v roce 2021 

Dalibor Fadrný sdělil, že výroční zpráva byla zaslána jako podkladový materiál a navrhl její vzetí na 
vědomí Radou. 

➢ Usnesení č. XXV/ 

8/I. Rada vlády pro koordinaci boje s korupcí bere na vědomí Výroční zprávu o činnosti Rady vlády 
pro koordinaci boje s korupcí v roce 2021. 

12 PRO, 0 PROTI, 4 SE ZDRŽELI 

Usnesení bylo schváleno.  

9. Různé 

Dalibor Fadrný upozornil na probíhající projekt s názvem „Korupce ve vybraných sektorech v ČR 
a možnosti jejího snížení“, který je financovaný Technologickou agenturou České republiky, 
kdy hlavním příjemcem je Sociologický ústav Akademie věd České republiky a aplikačním 
garantem je Ministerstvo spravedlnosti. Projekt zároveň naplňuje reformu „Sběr a analýza dat 
o korupci“ v gesci Ministerstva spravedlnosti zařazenou v komponentě „4.3 Protikorupční reformy“ 
Národního plánu obnovy ČR, který je financován z rozpočtu EU. Tento projekt bude zjišťovat míru 
korupce ve vybraných sektorech, konkrétně exekuci, školství, veřejné zakázky, zdravotnictví, sport, 
stavební a územní řízení. Projekt nejprve probíhal formou rozhovorů s experty a nyní pokračuje 
formu rozesílání dotazníků, které budou členům Rady rovněž rozeslány. 

Dále informoval o protikorupčním projektu „Zintenzivnění boje proti korupci zvyšováním povědomí 
veřejného sektoru se zaměřením na soudce, orgány činné v trestním řízení a veřejnou správu“ 
podporovaném z Fondů EHP 2014 – 2021 a pozval členy na: 

• Konferenci k whistleblowingu 17.-18.1.2023 

• Konferenci ke střetu zájmu 19.- 20.1.2023 
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Jakub Michálek upozornil na změnu zákona o státním zastupitelství, která je nyní v mezirezortním 
připomínkovém řízení a požádal, aby k tomu Rada přijala doporučení. 

Michal Šalomoun odpověděl, že tento zákon bude hlavním tématem na prosincovém jednání Rady 
a vyzval členy, aby sdělili další možná témata k projednání v prosinci. 

Josef Karlický požádal o přístup do neveřejné části eKlepu. 

Michal Šalomoun odpověděl, že tato žádost byla již dříve projednána, avšak není shoda na udělení 
přístupu. Potřebné materiály jsou již zasílány, či jsou veřejné. 

Igor Stříž podpořil projednání zákona o státním zastupitelství na prosincové jednání. 

Jiří Kapras uvedl, že materiály jsou většinou projednávány po připomínkovém řízení, z důvodu 
možných změn a není tedy problém projednávat zákon po ukončení připomínkového řízení. 

Michal Šalomoun poděkoval za účast, vyzval k zaslání podnětů na příští jednání a následně 
ukončil jednání. 

 

V Praze dne 29. listopadu 2022 

 
 
JUDr. MgA. Michal Šalomoun, Ph.D., v. r. 
předseda Rady vlády pro koordinaci boje s korupcí  
 



Úřad vlády České republiky 
Ministr pro legislativu, předseda Legislativní rady vlády  
a předseda Rady vlády pro koordinaci boje s korupcí 

 

 

 

Strana 12 (celkem 12) 

Příloha: Výsledky hlasování per rollam za období červenec 2021 až listopad 2022 
 

• stanovisko k návrhu věcného záměru zákona o státním podniku správy dálnic a silnic – Rada 
přijala souhlasné stanovisko 

Hlasování po jménech: 
16 PRO: Babiš, Benešová, Dostálová, Dragoun, Hamáček, Kuba, Kudrna, Leyer, Lukl, 
Mazánek, Sciskalová, Schillerová, Stříž, Škácha, Vojtěch, Zelenka  
0 PROTI 
0 ZDRŽEL SE 
3 NEHLASOVAL: Dlouhý, Franc, Frankl  

• stanovisko k nelegislativnímu materiálu Zhodnocení plnění opatření uvedených v Akčním plánu 
boje proti korupci na roky 2021 a 2022 – Rada přijala souhlasné stanovisko 

Hlasování po jménech: 
15 PRO: Bartoš, Blažek, Dlouhý, Dragoun, Fiala, Frankl, Kuba, Kudrna, Lukl, Mazánek, 
Rakušan, Sciskalová, Stanjura, Stříž, Válek 
2 PROTI: Franc, Zelenka 
1 ZDRŽEL SE: Leyer 
1 NEHLASOVAL: Škácha 

 

• stanovisko k návrhu zákona, kterým se mění zákon č.13/1997 Sb., o pozemních komunikacích, 
ve znění pozdějších předpisů, a další související zákony – Rada přijala souhlasné stanovisko 

Hlasování po jménech: 
13 PRO: Blažek, Dragoun, Fiala, Frankl, Kudrna, Leyer, Mazánek, Sciskalová, Stanjura, Stříž, 
Škácha, Válek, Zelenka  
1 PROTI: Franc  
3 ZDRŽEL SE: Dlouhý, Lukl, Rakušan 
2 NEHLASOVAL: Bartoš, Kuba 
 

• stanovisko k návrhu zákona, kterým se mění zákon č. 283/2021 Sb., stavební zákon, a některé 
další související zákony– Rada přijala souhlasné stanovisko 

Hlasování po jménech: 
13 PRO: Blažek, Dragoun, Fiala, Frankl, Kuba, Kudrna, Leyer, Mazánek, Rakušan, Sciskalová, 
Stříž, Válek, Zelenka 
2 PROTI: Bartoš, Stanjura   
1 ZDRŽEL SE: Lukl  
3 NEHLASOVAL: Dlouhý, Franc, Škácha 
 

 
 

 

 

 

 

 


